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EDITORIAL: Mercadona, en boca de tothom    14

Ràdio Ciutat repassa en un programa especial 
els 35 anys d’història de l’emissora pública de Badalona

35 anys 
a les ones

Toni Soler, Franc Famadas i Ferran Garcia, als estudis de RCB, finals dels 80. 

Discrepàncies al govern 
frenen l’aprovació del 
Mercadona a la Morera

Joventut

El tripartit posposa la decisió sobre el projecte entre 
Mercadona i Badalona Capaç, que havia de tornar al Ple 
aquest mes de juliol                                                      2-3

Salva 
Maldonado i 
Nacho Llovet 
deixen 
la Penya       18
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El desenllaç de l’operació al barri de Morera 
entre la Fundació Badalona Capaç, Merca-
dona i una constructora haurà d’esperar. El 
Ple municipal va aprovar fa més d’un any 
el pas inicial perquè l’entitat badaloni-
na, actualment amb seu a Sant Roc i que 
treballa amb persones amb discapacitat 
intel·lectual, canviés els antics laboratoris 
de la Cros, malmesos i en condicions poc 
adients per als seus usuaris, per un centre 
de nova construcció finançats gràcies a un 
acord amb Mercadona i una immobiliària. 
A canvi, la firma valenciana instal·laria dos 
nous supermercats, un a sota del nou centre 
ocupacional per a persones amb discapaci-
tat, que seria el més gran de Catalunya, i un 
altre a l’actual seu de la Fundació, a Sant 

Les discrepàncies al govern 
sobre el projecte Mercadona-BDN 
Capaç frena la seva aprovació
Els tripartit es dóna fins al 30 de setembre per seguir 
debatent una operació que anava al ple de juliol

Roc-Congrés. 
Més d’un any després, aquest projecte havia 
de tornar al Ple perquè s’aprovés el següent 
pas. De fet, estava previst debatre’l el passat 
ple de juny o en un parell de setmanes, al 
de juliol. Les postures polítiques al si del 
govern, però, que fins ara no s’havia pro-
nunciat de forma contrària, almenys públi-
cament, han virat. Fa una o dues setmanes, 
el regidor d’Urbanisme i altres regidors de 
govern admetien que el projecte en marxa i 
la instal·lació de més Mercadona no casen 
amb la seva política comercial, però que era 
una solució amb una contraprestació social 
suficient com per justificar l’interès públic.
El passat cap de setmana, no obstant, Guan-
yem Badalona, partit majoritari de govern, 

Badalona Capaç: “decebuts i ofesos”
Amenacen amb portar als jutjats algunes afirmacions sobre la gestió de la Fundació
“Fa 15 dies, en una trobada veïnal a la Morera, 
no hi havia cap més solució que la que s’ha 
plantejat fins ara. Però una organització políti-
ca pren una decisió en una assemblea i canvia 
la postura del govern”, lamenta Joaquim Sa-
bater, portaveu de la Fundació Badalona Ca-
paç. Es diuen “decebuts, i ofesos” pel fet que 
es vulgui cercar una solució que ells han trigat 
anys, recorden, en aconseguir. “Sembla que 
no haguem treballat ni haguem explorat totes 
les vies. Hem buscat alternatives i solucions 
de tota mena”. 
A més, se senten emprenyats perquè alguna 

veu del petit comerç, contraris als Mercado-
na, posi en dubte la gestió que la Fundació ha 
fet del seu patrimoni i desprengui ombres de 
sospita sobre l’administració del seus recur-
sos. Per això mateix, avisa Sabater, portaran 
als jutjats certes afirmacions si es tornen a 
produir.
Sobre els arguments que aquests dies s’esgri-
meixen, asseguren disposar d’informació que 
desmenteix el greu perjudici del que els co-
merciants parlen, i reivindiquen que ells tam-
bé estan connectats al petit comerç. Pel que 
fa a la vessant ecològica, des de la Fundació 

s’han mostrat sorpresos per l’interès que sus-
cita un terreny “abandonat i ple de brutícia”. 
“Ningú havia reparat fins ara en el Turó de l’En-
ric. A banda, el nostre centre ocuparia només 
un 10% de tot l’espai, i nosaltres estaríem dis-
posats a impulsar tasques per preservar-lo i 
recuperar-lo”, ofereix el portaveu.
Pel que fa a les hipotètiques solucions, avisen 
que només acceptaran una alternativa que ga-
ranteixi un espai habilitat de 3.9000 metres2, 
a punt per entrar a treballar, que no costi un 
euro a l’Ajuntament i que sigui patrimonialit-
zable. Tot plegat, abans de 2018. “Si troben 

1. Pintades contra Mercadona a un dels accessos al Turó de l’Enric / 2- Plànol de Badalona Capaç amb 
la futura ubicació del seu centre ocupacional / 3 - Protesta de BDN Capaç, fa un any

1

3

2

L’oposició a l’operació entre Mercadona i 
Badalona Capaç és una realitat en alguns 
sectors de la població des de fa temps. La 
novetat més recent, però, és la reclamació 
ecològica de preservació del Turó de l’En-
ric, el terreny natural on s’hauria de situar 
el futur edifici. És aquest pilar el que el 
govern sembla haver agafat com a argu-
ment per fer virar la seva postura respecte 
del discurs de fa tres o quatre setmanes. 
Diferents membres del govern han parlat 
aquests dies de l’existència d’un informe 
de l’AMB que valora el Turó de l’Enric 
com a corredor verd de la comarca. No 
obstant, el terreny és de propietat priva-
da i la parcel·la en qüestió, concretament, 
està qualificada per acollir un equipa-
ment sanitari privat. En aquest sentit, que 
l’Ajuntament rebutgés la proposta de BDN 
Capaç i Mercadona no garantiria que una 
altra empresa no hi instal·lés un centre di-
ferent, tal i com algun regidor de govern 
ha avisat. D’altra banda, la propietat podria 
demanar una expropiació forçosa, el cost 
de la qual xifren en 4 milions d’euros des 
d’Urbanisme.

El Turó de 
l’Enric, la clau 
del canvi

va decidir en assemblea que calia trobar 
una alternativa que no suposés l’obertura de 
més superfícies comercials però respectés 
els drets de Badalona Capaç. El posiciona-
ment suposava un xoc de postures al si del 
govern i trastocava les previsions, que ja 
apuntaven a fer la següent aprovació aquest 
mateix mes. ICV-EUiA va recordar dilluns 
que ja es van mostrar disposats a explorar 
alternatives tot i l’aprovació inicial. ERC, per 
la seva banda, insisteix en que l’operació 
amb Mercadona té un interès públic “total-
ment justificat”, però s’obre a estudiar altres 
solucions durant “un període de temps li-
mitat”. En aquest sentit, el govern s’ha em-
plaçat a intentar trobar vies alternatives fins 
al 30 de setembre.

una solució així, encantats. Però no partici-
parem de reunions i assemblees per cercar 
solucions màgiques quan ja en tenim una 
de viable”, etziben, en referència a la trobada 
amb Guanyem Badalona d’aquesta setmana, 
que han qualificat d”’encerrona’”.
Si el setembre no hi ha moviments, Bada-
lona Capaç demanarà que l’aprovació vagi 
al ple. “No hi ha res més democràtic”, con-
sidera Sabater. Si els privats s’acabessin 
retirant i aquesta inversió privada es perd, 
s’avancen, “hi haurà d’haver responsables 
polítics”.
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Han emulat aquest dijous el primer programa de l’emissora, amb les mateixes veus

Ràdio Ciutat de Badalona fa 35 anys 
i repassa la seva història amb un especial

Programa especial dels 35 anys a la pl de la Vila / C. Carvajal

Territori, a través del regidor badaloní Fe-
rran Falcó, i l’Ajuntament demanaran de 
manera formal al Departament d’Interior la 
instal·lació a Badalona d’un radar per tram. 
A aquest acord es va arribar fa uns dies 
durant una trobada amb representants de 
la Generalitat, de l’Ajuntament i del movi-
ment veïnal implicat en la construcció dels 
laterals de la C-31 i les expropiacions de 
Sant Crist. Es tracta d’una proposta que 
el badaloní secretari de Territori va po-
sar sobre la taula i que, ara per ara, cal 
estudiar. Tot i que es tracta d’una idea en 
un estat molt embrionari, l’acord entre les 
diferents parts existeix i la petició formal 
serà una realitat properament. La instal·la-

ció d’aquesta tecnologia permetria evitar 
accelerades i desaccelerades de molts 
cotxes que saben perfectament on estan 
situats els radars convencionals a l’alçada 
de Badalona. D’una banda, això reduiria 
el soroll del trànsit que afecta els veïnats 
que conviuen amb l’autopista i, de l’altra, 
fer baixar el risc d’accidents en alguns 
punts. A dia d’avui, existeixen una desena 
de radars per tram arreu de Catalunya, el 
més proper, a la Ronda de Dalt. El conse-
ller d’Interior, Jordi Jané, no obstant, ja va 
avançar fa un parell de mesos que hi haurà 
al voltant d’una trentena. Cap dels nous 
radars, però, serà el de Badalona. Almenys 
de moment.

La proposta ha de ser estudiada

Badalona demanarà un 
radar per tram a la C-31

Foto d’arxiu de la C-31 al pas per Badalona

El 7 de juliol de 1981 començaven les emis-
sions de Ràdio Ciutat de Badalona. El primer 
programa va ser el magazín ‘El Badiu’, presentat 
per Miquel López, Jordi Martí, Carlos Acózar 
i Marta Puértolas, que va comptar amb l’ales-
hores regidor Desideri León. Tots ells van ser 
presents aquest dijous a la plaça de la Vila en un 
programa especial amb el que els companys de 
Badalona Comunicació van voler reviure aquells 
primers minuts a l’aire. Durant tres hores, es va 
repassar com l’emissora local ha explicat les 
fites històriques dels darrers 35 anys de Badalo-
na, com ara la consecució de la Copa d’Europa 

per part de la Penya, i del món en general, com 
ara les grans crisis internacionals de la Guerra 
del Golf. A més, es van recordar programes 
que han marcat la graella de Ràdio Ciutat amb 
la presència d’alguns dels seus responsables i 
amb fragments que s’han recuperat per a l’oca-
sió dels arxius sonors de l’emissora. El progra-
ma també havia de comptar amb la presència 
del primer alcalde de la democràcia a Badalona 
i impulsor de la ràdio municipal, Màrius Díaz, 
que no ha pogut assistir finalment, i altres con-
vidats especials. El programa es pot descarregar 
des de la web de Badalona Comunicació.

La primera remunicipalització del govern: 
recupera el poliesportiu de Montigalà
Externalitzada des de 2003, la gestió torna a mans de l’Ajuntament

La remunicipalització de serveis externalit-
zats era una de les grans cartes electorals 
del nou govern -o com a mínim part del 
nou govern-, tot i que fins ara no ho ha-
vien pogut materialitzar. Des del desembre, 
però, la regidoria d’Esports ha estat cuinant 
la que ja avui es pot considerar la prime-
ra recuperació d’un servei per part del nou 
Ajuntament. No parlem d’un gran contracte 
com la recollida de residus o la neteja, però 
és un primer pas que, consideren, marca 
una via per a tots els processos que puguin 
seguir. El Consistori tornarà a gestionar 
des d’aquest 2016 el Complex Esportiu de 
Montigalà, que des de l’any 2003 estava 
administrat, a través d’una concessió, per 
la Federació Catalana d’Esports de Perso-
nes amb Discapacitat Física (FCEDF). La 
regidoria d’Esports va decidir prendre el 
camí de la remunicipalització per tal de po-
sar solució a un desacord enquistat amb la 
federació que el PP va intentar solucionar a 
finals del seu mandat però que, diuen des 
del Consistori, estava destinat a acabar en 

un contenciós-administratiu. Després de 
negociar una sortida que fos consensuada 
per ambdues parts, Badalona ha pagat a 
la federació una indemnització de 170.000 
euros, per uns deutes reclamats els darrers 
anys, a més de 9.000 euros en concepte de 
dèficits d’administració dels darrers me-
sos, mentre s’acabaven de desencallar els 
tràmits que han permès la recuperació del 
servei. Una de les parts més complicades 

ha estat la subrogació dels treballadors. El 
monitor de gimnàs ja forma part de Proac-
tiva, que porta la vigilància de totes les 
piscines municipals; la persona de neteja 
passa a la plantilla de Limasa, companyia 
que s’encarrega de la neteja dels poliespor-
tius, i els dos oficials de les instal·lacions 
-conserges- han de passar a engrossir la 
plantilla municipal. Tenint en compte les 
despeses i ingressos que té el complex, una 

auditoria externa reflecteix que, fins ara, el 
poliesportiu tenia un dèficit d’uns 4.500 
euros mensuals. No obstant, l’Ajuntament 
ha començat a recalibrar ara quina des-
pesa suposarà la gestió directa del servei 
i espera poder posar en marxa projectes i 
iniciatives esportives suficients perquè les 
instal·lacions siguin autosuficients. A curt 
termini, de moment, l’objectiu és revisar 
l’estat de la infraestructura i determinar si 
calen reformes. A partir d’aquí, existeixen 
propostes per a la instal·lació de pistes de 
pàdel o l’ampliació del servei de fitness, 
gimnàs i classes monitoritzades, entre d’al-
tres. A més, l’Ajuntament s’obre a propostes 
i projectes per ampliar l’activitat esportiva. 
El president de la  FCEDF, Josep Giménez, 
valora positivament l’acord trenat per des-
bloquejar la gestió del poliesportiu, que ja 
era “inviable” per a la federació, assegura. 
Tot i que afirma haver “perdut bastants 
diners” amb el pacte contret, creu que era 
“acceptable per a ambdues parts” i enalteix 
la “bona voluntat d’entesa” del govern.
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Aquest dijous, la Guàrdia Ur-
bana de Badalona, la Unitat de 
Vigilància Duanera de l’Agència 
Tributària i la Guàrdia Urbana de 
Barcelona han portat a terme un 
dispositiu conjunt en dos pisos, 
situats al carrer Càceres de Ba-
dalona (barri de Sant Roc) i al 
carrer Palerm de Barcelona (barri 
del Besòs), que servien de ma-
gatzem de distribució de produc-
tes destinats a la venda ambulant 
no autoritzada. Com a resultat del 

dispositiu, que s’ha realitzat amb 
ordre judicial, s’han decomis-
sat 5.500 productes falsificats 
de diferent tipologia (equipació 
esportiva dels clubs més im-
portants i altres productes tèxtil, 
calçat, ulleres de sol, perfums, 
etc), 6.400 etiquetes adhesives i 
628 xapes de diferents marques 
destinades a la falsificació dels 
productes, 2.400 euros en efec-
tiu i 446 productes electrònics. 
En el decurs del dispositiu s’ha 
detingut a dues persones per un 
presumpte delicte contra la pro-
pietat industrial. Aquesta ope-
ració forma part de la voluntat 
de les administracions d’actuar 
en l’origen del fenomen de la 
venda ambulant no autoritzada, 
com són els magatzems de dis-
tribució dels productes que pos-
teriorment es venen de forma no 
autoritzada.

Desmantellats 
pisos magatzem 
del ‘top manta’Prop de 600 persones han estat contractades

Badalona torna a sortir beneficia-
da de l’arribada de l’estiu pel que 
fa a ocupació. El mes de juny ha 
acabat un any més amb dades de 
millora molt positives que, això sí, 
s’han d’agafar amb precaució atesa 
la seva probable temporalitat. En 
qualsevol cas, prop de 600 badalo-
nins i badalonines van sortir de les 
llistes del SOC els darrers 30 dies, 
concretament 573. En total, a dia 
d’avui hi ha 16.328 persones regis-
trades a l’atur a Badalona, un mica 
més del 16% de la població activa. 
En comparativa interanual, hi ha 
2.391 parats menys al municipi 
que el juliol passat. L’increment de 
llocs de treball, a més, també ha 
estat superior enguany.

El segon millor mes de juny de 
la sèrie històrica
El juny de 2016 la mitjana d’afilia-
cions a la Seguretat Social a Ca-

L’inici de l’estiu desprèn una 
significativa baixada de l’atur

talunya és de 3.196.447, xifra que 
suposa un increment de 32.688 
afiliacions respecte del mes de 
maig (+1%). Es tracta del segon 
millor registre en un mes de juny 
de la sèrie històrica disponible 
(amb inici en 2004), després del 

de 2005 (+1,4%; 44.105 afilia-
cions més). Interanualment, l’afi-
liació continua mantenint un bon 
ritme de creixement que està força 
estabilitzat entorn del 3,5%-3,7%, 
per sobre del conjunt d’Espanya 
(+2,9%). 

Foto d’arxiu d’una guingueta de Badalona

Foto d’arxiu 
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La guingueta està situada a la platja del Coco

La platja del Coco, entre el port 
de Badalona i el Pont del Petroli, 
estrena aquest estiu la guingueta 
B2O, un espai on cada dia es fa-
ran diverses activitats adreçades 
al jovent de la ciutat. La progra-
mació corre a càrrec de diferents 
entitats juvenils de la ciutat, es-
tarà obert a tothom i s’hi podrà 
participar de forma gratuïta. A 
la guingueta jove, precisament, 
s’ha presentat aquesta setmana 
la campanya municipal de pro-
moció d’aquest estiu a Badalona, 
que, entre d’altres coses, informe 
de l’estat de les platges i la seva 
accessibilitat o l’ampliació d’ho-
raris de parcs de la ciutat com 
el de Ca l’Arnús. També promou 
el comportament cívic i ofereix 
consells per respectar el medi 
ambient, com ara no llençar to-
valloletes humides al vàter, o per 
evitar plagues d’insectes.

La platja estrena un espai 
amb activitats per als joves

L’Ajuntament unifica les pro-
postes culturals i d’oci en un 
mateix programa 
Al marge de les iniciatives munici-
pals, l’Ajuntament ha editat un pro-
grama d’activitats culturals i d’oci 
per a tots els públics que tindran 
lloc a la ciutat durant els mesos de 

juliol i agost, de la mà de diferents 
agents i actors locals del món de 
la restauració o la cultura. Dins del 
programa es troben les sessions de 
cinema nocturn a la platja de l’Esta-
ció, concerts a espais com la Donze-
lla; ballades de swing a l’aire lliure o 
actuacions teatrals.

Tornen les tapes al passeig ma-
rítim, davant la platja dels Pes-
cadors. Durant aquest cap de 
setmana arriba la cinquena edició 
del “Badalona Tapes & Midnight 
Bath”, una cita consolidada dins 
del calendari estiuenc de la ciu-
tat. Enguany hi participaran prop 
d’una vintena de restaurants de 

Badalona. El certamen obrirà els 
tres dies, divendres, dissabte i 
diumenge, de 19h a ben entrada la 
nit. Dissabte hi haurà una actuació 
musical amb el cantautor badaloní 
Martí Ruiz i el ja tradicional bany 
de mitjanit fins a tocar la bota, 
una antiga tradició recuperada fa 
5 anys.

Nova edició del ja 
consolidat 
Badalona Tapas 

Edició anterior del BDN Tapas

Roderic Guigó: bioinformàtic i investigador sobre ecologia evolutiva

Quin és l’estat de salut de la 
investigació a Catalunya?
L’estat de salut de la inves-
tigació a Catalunya és, dins 
d’Espanya i comparativament 
excel·lent. Els investigadors 
catalans són els que reben un 
major finançament internacio-
nal, els que publiquen articles 
científics de major impacte; les 
universitats catalanes són les 
que ocupen, entre les univer-
sitats espanyoles, les primeres 
places dels rànquings interna-
cionals i, a més, és la comuni-
tat que atrau un major nombre 
d’investigadors estrangers. Tot i 
que ens podem comparar amb 
altres països europeus, el cert 
però, és que encara som molt 
lluny dels països que lideren la 
investigació científica al món, 
alguns d’ells, d’una mida simi-
lar al nostre. 

“Hi ha hagut un canvi radical 
de la situació de la ciència a Catalunya”

Es pot parlar d’un gran poten-
cial? Per què?
En els últims 15 anys hi ha hagut 
un canvi radical en la situació de la 
ciència a Catalunya. Aquest canvi 
s’ha produït per l’adopció d’unes 
mesures concretes, relativament 
simples i no gaire cares però que 
van tenir un impacte substancial, 
en permetre el desenvolupament de 
la ciència a Catalunya al marge del 
sistema espanyol. Aquest sistema, 
caracteritzat per la ‘funcionarització’ 
i centralització de la ciència pro-
voca desmotivació, ja que el mèrit 
(esforç i resultats) no obtenen cap 
recompensa. La Generalitat, en can-
vi, ha potenciat, des de l’any 2000, 
la creació de centres d’investigació 
propis, que tenen un funcionament 
autònom i en els quals, el finança-
ment depèn de l’avaluació externa i 
internacional dels resultats. Encara 
que porten funcionant pocs anys, 

aquests centres ja es troben al cap-
davant dels centres d’investigació 
catalans. A més, s’han implantat 
mesures d’atracció de talent in-
ternacional (ICREA) que, en oferir 
condicions molt més favorables 
que les de centres d’investigació 

d’universitats espanyoles, han faci-
litat la incorporació d’investigadors 
estrangers de primera línia. Aquests 
experts, al seu torn, són capaços 
d’atraure finançament internacional 
al nostre país d’una manera molt 
superior a la inversió que ha estat 
necessària per atraure’ls al nostre 
sistema. L’impacte econòmic és im-
mediat.

Hi ha alguna cosa que freni 
aquest potencial?
La crisi econòmica dels últims anys 
ha frenat la inversió en ciència. Als 
centres que depenen de la Gene-
ralitat la inversió no ha crescut, i 
als centres que depenen de l’Estat 
espanyol, la inversió s’ha rebaixat 
dràsticament. Ha estat un cop molt 
dur per a la ciència. En qualsevol 
cas, la major part de la investigació 
que es fa a Catalunya, es realitza en 
el marc espanyol. Això frena el seu 

potencial de manera extraor-
dinària. Els ciutadans haurien de 
ser conscients que la ciència es 
finança bàsicament amb els seus 
impostos. El rendiment d’aquests 
impostos, que es mesura en fun-
ció del retorn en la millora de la 
qualitat de vida, és molt superior 
quan s’inverteixen en centres es-
pecíficament catalans, que quan 
es fa en centres de titularitat es-
tatal o sotmesos majoritàriament 
al marc de referència espanyol 
(com les universitats). Els inves-
tigadors catalans no són millors 
que els investigadors espanyols, 
però aquells que desenvolupen 
la seva feina sota el model d’in-
vestigació català, tenen una ma-
jor capacitat d’explotar les seves 
potencialitats el que, en definiti-
va, redunda en el benefici de la 
societat. 
Redacció ANC
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Les instal·lacions d’Skate Agora 
BDN, entre Canyadó i Manresà, han 
engegat ja aquest estiu el seu cam-
pus per aprendre a fer els millors 
trucs i controlar el monopatí com 
els millors del món. L’Skate Agora 
Camps combina activitats lúdiques, 
formatives i esportives a les pistes 
badalonines, que fa unes setmanes 
van acollir una de les competicions 

Skate Agora engega el seu 
curs d’estiu per a nens i joves

de la Street League Skateboarding, la 
millor a nivell internacional. Fins al 
4 de setembre, l’equipament ofereix 
set dies a la setmana per aprendre 
amb els millors skaters nacionals. 
Les activitats estan separades per 
nivells i, per tant, obertes a tothom, 
des d’aquells que es vulguin iniciar 
fins als nens i joves que vulguin 
perfeccionar la seva tècnica. Skate 

Agora forma part de la Nike SB Ho-
nor Roll Skate Club, que fomenta 
apropar l’skate als joves en un entorn 
segur i positiu. El màxim respon-
sable dels cursos és José Manuel 
Roura, professional del skatedoar-
ding amb 20 anys d’experiència. Es 
pot trobar més informació als núme-
ros 93.384.48.15 i 626.562.534 i al 
correu academy@skateagora.com.

El Centre Comercial Montigalà 
ha encarat la campanya d’estiu 
amb dues noves incorporacions 
durant el mes de juny. Es tracta 
de les firmes Deichmann i Time 
Road. La primera, marca aleman-
ya,  és un dels principals distri-
buïdors de sabates de tota Europa 
que va aterrar a Espanya el 2010 

El CC Montigalà arrenca l’estiu 
amb noves incorporacions

i a dia d’avui té unes 40 botigues. 
Time Road, per la seva banda, de 
la mà de Grupo Festina Lotus, 
ampliarà l’oferta de rellotges i 
joies del que fins ara disposava 
el centre comercial badaloní. Tots 
dos s’incorporen al mix comer-
cial de Montigalà, que continua 
creixent.

El passeig de La Salut dóna la ben-
vinguda aquest cap de setmana a 
l’època de rebaixes amb la Gran 
Festa de l’Estiu, una jornada en la 
que els botiguers treuen al carrer 
els seus productes i serveis en un 
ambient festiu que s’allargarà du-
rant tot el dissabte dia 9. A més de 
les ofertes de rebaixes i els estands 

dels botiguers, el passeig vibrarà 
durant tot el dia amb una àmplia 
carta d’activitats que comptarà amb 
inflables per a totes les edats, tam-
bé els més petits de 0 a 5 anys; jocs 
gegants; tallers de manualitats i de 
dibuix i animació constant. La festa 
ocuparà tot el passeig des del matí 
fins al vespre.

Jornada comercial 
i festiva al passeig 
de La Salut
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Durant una gala benèfica en el Teatre Zorrilla

La Unió Musical La Flamenca de 
la Llagosta, l’associació andalusa 
Tacón del Duende, artistes com 
Karol Luque i María Muñoz, i 
badalonins com Manuel Fernán-
dez, Núria Peñalva, Coral Ramos 
i Adrián Jiménez, van ser els pro-
tagonistes de la Gala Benèfica per 
a la investigació de les Malalties 
Minoritàries Pediàtriques, cele-
brat aquest dimarts 5 de juliol en 
el Teatre Zorrilla, amb l’objectiu 
de difondre aquestes malalties 
i recaptar fons econòmics. Més 
de 1.190 euros és la quanitat 
que l’Associació de Veïns del 
Turó d’en Caritg i l’Associació de 
Comerciants de Pau Piferrer-La 
Salut Alta van assolir amb la so-
lidaritat de més de 110 assistents 
entregats amb la causa i engres-
cadors amb els artistes que van 
passar per l’escenari. A més a 
més, destacar que diverses em-

Recapten més de 1.190€ per 
a les malalties minoritàries

preses badalonines hi ha col·la-
borat i donaran el seu granet de 
sorra per fer créixer aquesta xifra, 
que es destinarà íntegrament a 
la Fundació Institut d’Investiga-
ció en Ciències de la Salut de 
l’Hospital Germans Trias i Pujol. 
Per la seva part, el cap de secció 

de pediatria d’aquest hospital, el 
doctor Guillem Pintos, que va ser 
present en la gala, va  confirmar 
que “gràcies a aquesta acció al-
truista hem pogut iniciar una 
nova fase d’investigació, entre les 
quals, crear un grup neuromus-
cular i neuropediàtric”.

Foto: Toni Aguilar

El passat 11 de juny, la Platafor-
ma Social i Cultural de la Gent 
Gran de Badalona va celebrar la 
novena edició del seu festival a la 
Casa de Córdoba, i no el Teatre 
Zorrilla com estava previst des 
de febrer, quan la plataforma va 
ratificar la petició de l’ús del tea-
tre. Des d’aleshores, l’entitat va 
intentar contactar telefònicament 
diverses vegades amb l’Ajunta-
ment de Badalona per rebre les 
taxes de l’espai municipal. Da-
vant aquesta reclamació, segons 
la plataforma no va aconseguir 
una resposta. La data s’apro-
ximava i els organitzadors del 
festival tenien tot previst per ce-
lebrar-ho al Teatre Zorrilla, però 
un dia abans de la data programa, 
el 10 de juny, la plataforma es va 
trobar amb un correu electrònic 
on s’explicava la denegació de 
l’ús del Teatre Zorrilla per al dia 

següent, ja que estava previst 
un altre espectacle. Tot seguit la 
junta directiva va intentar contac-
tar amb el govern per trobar una 
solució. Però després de tantes 
hores sense arribar a una conclu-
sió, no es descartaria ajornar el 
festival, però finalment la Casa de 
Córdoba es va oferir per acollir la  
gala dedicada a la gent gran de 
Badalona. Enfront d’aquest inter-
canvi, la plataforma es va veure 
obligada a posar uns autocars 
per desplaçar els assistents. Per 
la seva part, la regidora de Bada-
lona Educadora, Laia Sabater, ha 
assenyalat que “tot ha estat un 
mal entès, ja que al febrer vam 
mirar el que succeïa i vam oferir 
altres dates, però la plataforma 
no responia als correus”.  La 
regidora també ha confirmat que 
tots els teatres estaven ocupats el 
dia abans del festival.

La gent gran es 
queda sense el 
Teatre Zorrilla

Més fotografies

Del 08/07 al 14/07/2016Núm. 535
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Mercadona, 
en boca de tothom
Fa anys que Mercadona forma part de l’agenda política 
i de debat local. Des de fa quasi una dècada, l’obertura 
de superfícies comercials de la firma valenciana ha portat 
cua i ha despertat contrarietats. En general, mai ha estat 
un tema còmode el partit del govern, que rep pressions 
d’una banda o una altra. Després de diverses obertures 
durant el mandat del PP, va quedar per resoldre, casual-
ment o no, un dels casos més complicats d’aquest his-
tòric de capítols, el del projecte de Badalona Capaç. El nou 

govern, cada cop menys nou, s’ha trobat amb aquesta ‘patata 
calenta’ que sembla haver-li esclatat ara, tot i ser-ne conscient 
des del primer dia del seu mandat. Les postures s’han precipi-
tat i la decisió de Guanyem ha esquerdat la unanimitat que el 
govern tripartit ha mostrat en pràcticament tots els grans temes 
fins ara. ERC es queda sol defensant la legitimitat de l’operació 
que Badalona Capaç ha cuinat aquests darrers anys i al final 
tot acaba dilatant-se encara més. No seria de rebut deixar als 
republicans sols davant d’aquesta disjuntiva. Guanyem, com 
a líder de govern, ha d’exercir com a tal. Saben que, de portar 
la qüestió a Ple, probablement sortiria endavant tot i els seus 
dubtes o oposició a Mercadona, però ha de tancar files. I, si 
realment es vol desmarcar de tot el que s’havia fet i havien cri-

EDITORIAL
ticat fins ara, haurien de trobar una solució per a Badalona 
Capaç deslligada de privats. El problema? El temps corre, 
les necessitats de la Fundació augmenten i la seva pacièn-
cia, i pot ser la dels potencials inversors, disminueix. Tot són 
dubtes. Dubtes com els que des d’aquesta setmana s’han 
instal·lat al Palau Olímpic de la Penya. Maldonado i Llovet 
marxen i el conjunt es troba en un moment incert, mig a les 
fosques. Tindrà el nou patrocinador l’empenta suficient com 
per quadrar un projecte que recuperi la il·lusió d’un club que 
va perdent les seves insígnies? Del que no hi ha cap dubte, 
això sí, és de la professionalitat dels companys de Badalona 
Comunicació, que aquest dijous han celebrat els 35 anys de 
Ràdio Ciutat. I per molts més!

La mobilitat ha de ser un dret, no pas un luxe

La Guardia Urbana está desbordada por la incompetencia del gobierno

Errors que no aturaran cap Mercadona7 bones notícies recents sobre l’autopista c31

28.485 Gràcies!

Creixem amb tu!

C’s presenta una moción para bajar un 5% el IBI en el 2017 

Xavier García Albiol
Regidor grup municipal del PP

Ferran Falcó
President grup municipal CiU

Oriol Lladó
President grup municipal ERC

Àlex Mañas
President grup municipal d’ICV-EUIA

Álex Pastor
President grup municipal del PSC

Juan Miguel López
President del grup municipal de Ciutadans

En el ple municipal del passat mes de juny 
es va aprovar el Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible de Badalona, un document que 
defineix deu línies estratègiques i una se-
tantena de propostes en temes tant impor-

1 - La setmana passada ens vam reunir a 
Can Cabanyes representants de la FAVB, 
del Departament de Territori de la Gene-
ralitat i de l’Ajuntament, conjuntament 
amb les associacions de veïns directa-
ment implicades pel pas de l’autopista. 
Era la presentació formal d’una comissió 

Ha pasado ya más de un año desde que el 
gobierno de la CUP está al frente de la al-
caldía, y una de las áreas que peor lo está 
pasando es, sin duda alguna, la Guardia 
Urbana. Desde estas mismas líneas he 

Gràcies, infinites gràcies pel suport que 
ens heu donat a les Eleccions Generals del 
passat 26 de juny. Hem guanyat als barris 

En el Grupo Municipal de Ciudadanos sa-
bemos que los vecinos de Badalona han 
hecho un esfuerzo importante durante la 
crisis para pagar sus impuestos, entre 

Guanyem Badalona en comú, les sigles 
que inclouen a Podemos i a les CUP, 
van presentar-se a les eleccions muni-
cipals d’ara fa una any de manera molt 
astuta. Als barris més catalano-parlants, 
explicant que eren “les CUP”, i als barris 

Hem tornat a guanyar unes eleccions gene-
rals a Badalona. La candidatura d’En Comú 
Podem, formada per ICV, EUiA i Podem a 
Badalona, hem  aconseguit aquest 26 de 

tants en el nostre dia a dia com el trànsit i 
la seguretat viària, el transport públic, els 
aparcaments, el consum energètic i les 
emissions dels vehicles, la mobilitat a peu, 
en bicicleta o en vehicle privat, la supressió 
de barreres arquitectòniques, etc. Aquest 
document ens permetrà, en definitiva, mi-
llorar la qualitat de vida de la gent de Ba-
dalona, amb especial cura de la seva salut 
i la seguretat, sent alhora compatible amb 
un desenvolupament econòmic sostenible.
I és que tot i que la nostra ciutat compta 
amb més de 100.000 vehicles privats, el 

de seguiment que aplega les dues admi-
nistracions que s’han conjurat a treballar 
plegades i un veïnat exigent, implicat i 
constructiu.
2 - Aquella mateixa setmana, el ple de Ba-
dalona havia aprovat inicialment al ple el 
pla Recupera, que inclou una partida per 
fer un arranjament provisional al tram del 
Sant Crist del lateral de l’autopista, avui 
en estat de degradació vergonyosa. 
3 - L’Ajuntament ha començat a treballar 
amb l’AMB aquesta setmana l’expedient 
que ha de permetre aportar al Consorci de 
Sant Crist un milió d’euros per a projectar 
i construir un bloc de pisos. L’objectiu? 

denunciado ya en diversas ocasiones que 
el cambio de criterio a la hora de aplicar 
políticas de seguridad ha comportado un 
aumento de los actos incívicos y de la 
inseguridad en muchos barrios. Son mu-
chos los vecinos que se me acercan por 
la calle para explicarme que viejas situa-
ciones, que habíamos conseguido mitigar 
aplicando mano dura contra aquellos que 
delinquen, ahora están volviendo a reflotar.
Pero en las últimas semanas, además, 
los agentes de la Guardia Urbana están 
sufriendo en sus propias carnes las con-

de Sant Roc, La Mora, Lloreda i La Pau i 
hem pujat en percentatge de vots respecte 
a les anteriors. El teu suport ens dóna alè 
per continuar construint una veritable alter-
nativa per a la nostra ciutat. Des de la nova 
direcció socialista portem un any treballant 
amb aquest objectiu: un projecte renovat 
que garanteixi un canvi real pel PSC i per a 
Badalona. Vam ser valents apostant per un 
canvi a l’Alcaldia però, també, responsables 
exigint que aquest canvi fos productiu per la 

ellos el IBI, por lo tanto si el Ayuntamiento 
de Badalona en la última liquidación de 
presupuestos (2015) tuvo un remante de 
tesorería importante, es justo que esos 
impuestos bajen. Pensamos que el dinero 
está mejor en los bolsillos de los vecinos 
que en la “hucha” del Ayuntamiento.
Desafortunadamente esta iniciativa de C’s, 
de rebaja del IBI de un 5% en 2017, pre-
sentada en el pleno del Ayuntamiento, no 
ha salido adelante por el voto en contra 
de PSC-ICV-ERC-Guanyem (CUP-PODE-

més castellano-parlants dient que eren 
“la marca de Podemos y Pablo Iglesias”. 
Això, és clar, els va permetre recollir força 
vots. 
També ho feren explicant que posarien de 
cap per avall l’Ajuntament. Concretament, 
entre d’altres promeses que no veuran la 
llum, prometien una moratòria per a la 
instal·lació de mitjanes i grans superfícies 
comercials, com ara els “Mercadona”. 
Arribats al govern, però, han hagut d’en-
tendre que el món no gira al voltant del 
seu melic. No és possible fer moratòries 
en ciutats com la nostra, i la regulació es-

juny superar en més de 8 punts la segona 
força, el PSC. El percentatge de vot a la ciutat 
també ha estat de 1,72 punts superior que al 
conjunt de Catalunya, per la qual cosa Bada-
lona ens consolidem com la ciutat del canvi 
amb la victòria d’En Comú podem, i com a  
primera força per segon cop consecutiu.
Valorem molt positivament la consolidació 
d’aquest projecte polític com a força guan-
yadora al conjunt del país, però amb una 
alegria continguda degut a l’augment de 
l’abstenció. Tot i mantenir percentatges de 

75% dels desplaçaments es realitzen a peu. 
Aquesta dada contrasta amb el fet que la 
ciutat està pensada sobretot pel cotxe, que 
ocupa una gran part de l’espai públic, un 
espai que hauria de ser de tothom, sobretot 
dels vianants. El repte, doncs, és canviar de 
paradigma, col·locant a les persones al cen-
tre de les polítiques de mobilitat.
Caldrà construir consensos de ciutat per 
l’ampliació de l’espai destinat als vianants, 
per la seguretat de la mainada en l’anada i 
tornada d’escola, per la descongestió del 
centre urbà, per la regulació de l’aparca-

Reallotjar els primers veïns afectats i al-
liberar el sòl necessari perquè la segona 
fase dels laterals es pugui licitar abans 
d’acabar el 2019. 
4 - El Departament de Territori de la Ge-
neralitat ha anunciat aquests darrers dies 
que les cates arqueològiques de la prime-
ra fase estan a punt de començar, i també 
l’Ajuntament ha explicat que a finals de 
setembre executarà els enderrocs previs-
tos a Martí Pujol. El projecte de la primera 
fase s’ha endarrerit uns mesos, però va 
avançant… no està parat.
5 - Més coses: ha començat l’estudi de 
mobilitat requerit a instàncies municipals 

secuencias de tener un gobierno incompe-
tente e ineficaz, que se dedica a organizar 
actos en diferentes puntos de la ciudad sin 
autorización y, lo que es más grave, sin 
avisar a los vecinos. Al final los perjudica-
dos somos todos: por un lado los vecinos 
que están tranquilamente en su casa por 
encontrarse, de golpe, grandes concentra-
ciones de personas sin control; y por otro 
la Guardia Urbana, sobrepasada en oca-
siones por la falta de previsión. 
No me voy a cansar de repetir que todos 
los recursos que se le puedan dedicar a la 

ciutat. Un canvi que es suposava a les antí-
podes del que havien estat els darrers quatre 
anys. Malauradament, aquest canvi no s’està 
produint. Avui, veiem un govern incapaç de 
passar de la intenció a l’acció. Incapaç de 
garantir la solució als problemes reals de la 
gent. Incapaç d’admetre les seves errades i 
inaccions. Trets que ens recorden al govern 
anterior del PP. En conseqüència, la garan-
tia del canvi que necessita Badalona haurà 
d’esperar. 

MOS). Desde C’s Badalona seguiremos 
trabajando por una rebaja de la carga 
fiscal, siempre que los presupuestos lo 
permitan.
Por otro lado Ciutadans-Ciudadanos ha 
dado su apoyo al gobierno municipal en 
el dictamen de bases para la socialización 
de los libros de texto para todas las escue-
las de primaria y secundaria de la ciudad. 
Hemos dado el apoyo porque las bases 
siguen criterios objetivos y dejan liber-
tad a los centros para elaborar su propio 

tatal i europea -malgrat alguns intents de 
la Generalitat per impedir-ho- promouen 
un lliure mercat que no restringeix l’apari-
ció de mitjanes superfícies de venda.
Així les coses, han trobat una proposta 
que va ser abastament discutida -també 
per nosaltres- però que l’anterior Ajunta-
ment va acabar valorant com la millor de 
les opcions. La Fundació Badalona Capaç 
volia adequar el seu Centre Ocupacional 
a normativa, i per fer-ho -sense diners 
propis o dels bancs- va promoure una ini-
ciativa a partir de rendibilitzar el seu propi 
patrimoni. Va acordar amb Mercadona 

vot, la menor participació de la ciutadania a 
les eleccions és una dada clarament negati-
va. Per aquest motiu ens toca treballar  con-
juntament amb les altres forces del canvi per 
consolidar el projecte d’En Comú Podem, 
com l’alternativa de canvi real, en comú amb 
la ciutadania, i aconseguir el govern del can-
vi on les polítiques socials siguin la prioritat, 
i garantir un referèndum per decidir el futur 
de Catalunya.
En Comú Podem i especialment Unidos 
Podemos han rebut els atacs de totes les 

ment, pel foment del vehicle elèctric i la 
compartició del cotxe, per fer que el trans-
port públic sigui encara més competitiu, per 
apostar per la bicicleta com a mitjà habitual 
de desplaçaments.
Aspirem a una ciutat on la mobilitat sigui 
un dret per tothom i no pas un luxe per una 
minoria. Volem recuperar l’espai públic per 
les persones, reduint l’espai del vehicle 
privat i potenciant la mobilitat en transport 
públic no contaminant. Si treballem juntes 
societat civil, ciutadania i Ajuntament, ho 
farem possible!

per estudiar l’impacte dels laterals en la 
circulació a la ciutat i s’ha licitat ja un es-
tudi per evaluar l’impacte acústic de l’au-
topista al seu pas per Badalona.
6 - L’Ajuntament ha anunciat també que 
farà obres a Torrent de la Batllòria i a Molí 
de la Torre amb doctor Daudí, per millorar 
connexions amb el futur lateral, i així fer 
que el nou vial contribueixi més eficient-
ment a la millora de la mobilitat a la ciutat.
7 - L’Ajuntament i Territori han acordat 
sol·licitar aquest mes formalment la ins-
tal·lació d’un radar per trams a la c31. 
Ha de permetre reduir impacte sonor i de 
contaminació als veïns de Badalona. 

Guardia Urbana son pocos. Muy al con-
trario de lo que piensa este gobierno, que 
prefiere tener agentes en los despachos en 
vez de estar en la calle velando por nuestra 
seguridad. Desgraciadamente para todos, 
la situación va a ir a peor porque los que 
no respetan las mínimas normas de convi-
vencia ya saben que Badalona ya no es lo 
que era. Al final, como siempre, mientras 
unos se dedican a gobernar con buenas 
palabras, los vecinos sufrimos las conse-
cuencias de no tener políticas concretas y 
eficaces de seguridad.

A nivell local no podem repetir eleccions, 
però sí treballar dia a dia pel veritable can-
vi que es produirà el 2019.  Vam demostrar 
interès per les polítiques i no per les cadires 
al juny del 2015. Aquest govern i l’anterior 
fan veure ser antagònics per acabar en el ma-
teix. Són extrems per ser iguals. Posicions 
amb forma però sense fons. Resultat: Una 
Badalona que porta cinc anys a l’ombra. De 
nosaltres depèn donar-li llum. Amb la teva 
confiança ho aconseguirem. Ho fem plegats?

proyecto. Ciutadans está comprometido 
con la gratuidad de la enseñanza obliga-
toria y de los libros de texto en particular, 
fomentando fórmulas como pueden ser el 
préstamo, el intercambio o la reutilización. 
Queremos ayudar a las familias con niños 
a disminuir el gasto para de este modo 
mejorar la igualdad de oportunidades. 
Sigue lo que hacemos en la página web: 
http://badalona.ciudadanos-cs.org. Suge-
rencias y comentarios: grup_ciutadans@
badalona.cat. 

que els construís un centre nou, a canvi 
de compartir espai i deixar-hi instal·lar, al 
seu costat, una mitjana superfície.
Com que “Mercadona” podia venir per 
aquesta via o podia venir a qualsevol altre 
lloc que li permetés trobar l’espai, l’Ajun-
tament va entendre que més valia aprovar 
aquest projecte. Ara, Guanyem Badalona 
en Comú ha decidit oposar-s’hi, i pretén 
que la factura de la seva “revolució” re-
caigui en tots els ciutadans, i de manera 
directa, en les famílies dels nanos amb 
discapacitat que podrien haver trobat un 
espai millor. 

forces polítiques, i en canvi, el resultat glo-
bal d’aquesta nova candidatura ha estat molt 
elevat. Tot i així, consideren que encara hi 
ha molta feina per combatre el discurs de 
la por i convèncer a més persones que una 
alternativa d’esquerres i neta de corrupció és 
possible i necessària a tot l’estat.
El procés del canvi només ha començat, ara 
és el moment de consolidar el projecte polí-
tic pel bé comú, per guanyar a l’estat i també 
formar part del canvi a Europa”. Atotes i tots 
els que ho heu fet possible, moltes gràcies. 

Francesc Duran Vilalta
Regidor grup municipal de Guanyem BDN

Del 08/07 al 14/07/2016Núm. 535
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La família del Club Esportiu Seagull 
continuarà unida
Jordi Ferrón i Pilar Ruiz presenten l’il·lusionant projecte de la pròxima temporada

 Presidenta i tècnic van en una mateixa direcció / B.López

Hores després de caure en l’última elimi-
natòria d’ascens a Superlliga davant la UD 
Tacuense, el vestidor del Seagull encara 
mantenia l’adrenalina de la competició. Les 
gavines no necessitarien gaire temps per 
aixecar-se i projectar il·lusions pel futur. 

“L’any vinent tornarem”, asseguraven amb 
contundència les jugadores des del balcó de 
l’Ajuntament durant l’acte d’homenatge orga-
nitzat pel govern local. Aquella promesa, en 
moltes ocasions buida de realitat, es podrà 
executar o, com a mínim, el Seagull tindrà a 

la seva disposició totes les eines necessàries 
per complir amb el seu objectiu: pujar a Pri-
mera. Tal com relata Jordi Ferrón, entrenador 
de la primera plantilla, “el millor fitxatge del 
Seagull és la continuïtat de la majoria de les 
jugadores d’aquesta temporada”. Segons el 
tècnic, després de quedar subcampiones de 
lliga i fregar l’ascens, “moltes futbolistes han 
tingut ofertes, però les han rebutjat per seguir 
a Badalona”. “Tornarem a veure a Xènia, a 
Gordo, a Pascu, a Yosse i a quasi tot el bloc”, 
celebrava Ferrón. Del grup d’aquest any, 
només Cone, Peque, Kayu i la portera Mire 
deixen el club. Per cobrir les seves baixes, 
Sara Serna, Carol Miranda, Leti, Queralt Gó-
mez, Mireia Nagel i Sara Navarro arriben a 
Montigalà. Sens dubte, incorporacions de 
primer ordre. “Hem buscat equilibrar la plan-
tilla. Vam acabar la temporada amb manca 
d’efectius i sense disposar de recanvis per 
jugadores com Yosse. Som afortunats d’ha-
ver pogut fitxar primeres espases”, destacava 
Jordi Ferrón. L’entrenador badaloní espera 
que les cares noves no alterin el clima de 
família unida que ha tingut el Seagull aques-
ta temporada. “Cap entrenador fitxa sense 
investigar quin caràcter té la jugadora que 
t’interessa. Totes les nouvingudes tenen 
ganes d’aportar. Les primeres impressions 
han estat positives”, apuntava l’exfutbolista. 
Malgrat incorporar jugadores de gran nivell, 
Ferrón no oblida quina és la clau principal 
que ha de perseguir el Seagull. “Ara som un 
grup de grans noms que necessita tornar a 
ser un equip. Els partits els poden guanyar 
els noms, però els campionats només els 
guanyen els equips de debò”, sentenciava. 
Segons el tècnic, l’any vinent l’equip ha d’in-
tentar repetir play-off. 

El rumb també es manté al despatx
Els èxits esportius assolits pel CE Seagull al 
llarg d’aquest últim curs no provocaran grans 

canvis dins de l’estructura organitzativa de 
l’entitat. El club blau continuarà sent una ins-
titució humil i amb un pressupost mínim. Pi-
lar Ruiz, presidenta des de fa uns mesos, així 
ho confirma. “El titular és exactament aquest. 
Hem estat per sobre de les nostres possibili-
tats. La temporada que ve mantindrem la ma-
teixa línia. Si res no canvia, continuarem tenint 
un pressupost mínim”, destacava. La presi-
denta de les gavines, exfutbolista del Seagull 
i de diversos clubs ja desapareguts com el 
mític Atenes de Titi Camúñez, té molt clar 
quin és l’actiu més preuat que té l’entitat. “Al 
Seagull, per norma sempre hem tingut molta 
unió entre les jugadores. Som un club petit i 
humil. La clau de l’entitat és fomentar el bon 
ambient i aconseguir que les jugadores siguin 
molt empàtiques entre elles. És cert, però, que 
aquest any aquesta tònica ha augmentat fins a 
l’extrem”, celebrava Ruiz. Dins de les oficines 
del Seagull, però, no tot són bones notícies. 
Malgrat estar molt agraïts amb l’Ajuntament 
pel suport mostrat al llarg del play-off d’as-
cens, al club li agradaria poder disposar d’un 
conveni en condicions. “Les negociacions 
pel conveni amb l’Ajuntament estan aturades. 
Tot són paraules. Tampoc tenim ajudes de la 
Generalitat ni cap patrocinador principal. Ens 
agradaria poder disposar d’un conveni que es 
correspongui amb la categoria que pot assolir 
el club si puja a Primera”, argumentava Pilar 
Ruiz. Cal recordar que aquest any va haver de 
ser Ricardo Carneado, fundador del Seagull i 
president històric, qui pagués totes les des-
peses de la promoció d’ascens. De moment, 
el teixit empresarial de Badalona no està fent 
costat a l’entitat, circumstància que no ha 
impedit fitxar grans jugadores pel projecte de 
l’any vinent. El Seagull tornarà a la feina el 8 
d’agost i el dia 12 es desplaçarà a la Ciutat Es-
portiva Joan Gamper per disputar un amistós 
contra el FC Barcelona. Compromís de nivell 
per començar l’any. 

 La majoria del bloc d’aquest any continuarà / B.López

L’última renovació que ha signat el 
Badalona ha estat la de Fran Gri-
ma. El lateral, que complirà la seva 
quarta temporada seguida com a 
jugador escapulat, va signar des-
prés de Toni Lao, Sergio Maestre 
i Rubén Canelada. Grima serà, se-
gurament, el primer capità del nou 
estadi. De tot plegat en parlem en 
aquesta conversa.

- S’ha tret un pes del da-
munt?
- Sí. Ja tenia ganes de signar la 
renovació.

- Ha trigat més del que espe-
rava?
- No. El club ha estat ocupat amb 
l’assumpte de l’estadi i és normal 
que s’hagi retardat una mica. 
Com ja se sabia que comptaven 
amb mi, no he patit. No tenia 
dubtes que acabaria signant.

- No hi ha hagut problemes 
d’oferta i demanda, doncs?

Fran Grima: “Tenim ganes 
de fer una temporada bonica”

- No. Tot bé. En poc temps ho 
vam acabar tancant.

- Seguirà sent el capità?
- Això ho decideix el míster.

- En tot cas, li agradaria se-
guir sent-ho?
- És un orgull, després de quatre 
anys de defensar aquesta sama-
rreta, ser el capità.

- Quatre anys en un mateix 
club, és especialment desta-
cable en aquests temps.
- Sí, la veritat és que sí. No és 
molt comú, però estic molt a gust 
en el club i tenia moltes ganes de 
continuar.

- En aquesta segona etapa 
porta 98 partits. Quan en ju-
gui dos més, arribarà a cent.
- No ho sabia. Doncs tant de bo 
pugui complir-ne cent més. El 
que vull és ajudar l’equip en tots 
els partits que pugui. Foto: Eloy Molina.

El Badalona començarà la pre-
temporada el pròxim dilluns 18 
de juliol, en principi, al camp 
de la Travessera de Montigalà. 
De moment, la plantilla escapu-
lada només compta amb sis fut-
bolistes -José Miguel Morales, 
Fran Grima, Rubén Canelada, 
Enric Pi, Sergio Maestre i Toni 
Lao- a més dels juvenils Sergio 
Bermúdez i Éric Latorre. El pri-
mer partit es jugarà diumenge 
31 de juliol i serà de competi-
ció oficial. El Badalona visitarà 
el Castelldefels a Els Canyars, 
en un duel, que començarà a 
les 19 hores, en què es deci-
dirà la primera eliminatòria de 
la Copa Catalunya. Tot seguit, 
dimecres 3 d’agost, al Munici-
pal del Guinardó, l’equip jugarà 
el triangular del Torneig d’His-
tòrics, un altre cop contra el 
Castelldefels i també contra el 
Sant Andreu.

El 18 
de juliol 
arrenca la 
pretemporada- Pinta que s’està fent un 

equip per no patir. Què s’es-
pera?
- Doncs això: no patir. Primer cal 
construir l’equip. Després, ja es 
veurà quins objectius podem tenir. 
Tenim ganes de fer una temporada 

bonica.

- L’han trucat jugadors dema-
nat referències del club?
- Sí, n’hi ha que pregunten. Però 
no tinc molta idea dels que poden 
arribar.
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El Divina Joventut, tot i que era 
una opció que Salva Maldonado 
marxés, no pensava que final-
ment aquesta possibilitat s’aca-
bés fent realitat. És per això que 
ahir als despatxos verd-i-negres 
la feina creixia per trobar un re-
canvi a Maldonado. La primera 
opció i ara mateix única és la de 
Carles Duran. El tècnic format al 

Zan Tabak, l’opció si Carles Duran falla
planter verd-i-negre va deixar de 
ser segon entrenador del València 
dilluns però dimarts mateix ja es 
va reunir amb el Bilbao Basket per 
substituir a Sito Alonso. El club 
basc li va donar l’ok però li ha arri-
bat l’oportunitat de poder complir 
un doble somni: entrenar a l’ACB i 
fer-ho al seu club de sempre. En el 
cas que Duran digui que no la se-

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET

gona opció que està estudiant 
la Penya és la de Zan Tabak. 
El tècnic croat es troba sense 
equip després d’haver-lo tallat 
al Maccabi Tel Aviv. Abans va 
dirigir al Girona, el TAU o al 
Fuenlabrada. Tabak té expe-
riència en formació perquè va 
sorgir de la mítica Jugoplàstica 
de Split.

Salva Maldonado diu 
adéu al Divina Seguros Joventut
El tècnic marxa després de cinc temporades i Nacho Llovet signa amb l’Obradoiro

La bona notícia que havia anunciat 
la Penya amb la signatura d’un nou 
acord de patrocini principal per 
les pròximes tres temporades amb 
Divina Pastora Seguros ha quedat 
enterbolida per l’adéu de dos pilars 
de la primera plantilla. Salva Mal-
donado, que per contracte encara 
podia tallar la seva vinculació amb 
el Divina Seguros Joventut, no farà 

efectiu l’any que li quedava signat. 
El tècnic tanca una etapa de cinc 
anys entrenant al club que el va 
veure ‘néixer’. Maldonado ho deixa 
per esgotament i falta de motivació; 
cansat d’haver de conviure amb les 
pronunciades limitacions econò-
miques que té la Penya. “El cap, 
el cos i les sensacions em diuen 
que s’ha acabat una etapa”, de-

clarava per començar la seva roda 
de premsa de comiat celebrada 
a l’Olímpic. “Alguns anys ens ha 
costat molt establir objectius. Això 
desgasta. Ara no em sento amb for-
ces per continuar reinventant, sal-
tant obstacles i trobant motivació”, 

reconeixia. L’entrenador adrianenc 
marxa “content”, pel fet que, “tot i 
els problemes, sempre hem sabut 
mantenir una mateixa filosofia de 
joc”. Després de nou anys repartits 
en dues etapes, Salva Maldonado 
s’acomiada deixant clara una cosa: 

“la  Penya és el meu club”. 

Llovet fitxa per l’Obradoiro
La segona baixa que ha d’entomar 
la Penya és la del capità Nacho Llo-
vet, compromès amb l’Obradoiro 
pels propers dos anys.

L’entrenador s’acomiada del “seu” club / B.López
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Bons resultats badalonins en la segona regata de llagut celebrada a Torredembarra

Canonge Baranera, 45
08911 Badalona

elvermut45@gmail.com

SE BUSCA PERSONA DE MANTENIMIENTO 
PARA RECINTO DEPORTIVO EN BADALONA
Media Jornada - 4h/día de lunes a viernes  
Horario:  - Lunes a Viernes 20:00 – 00:00 horas 
Labores: - Abrir y cerrar el parque
 - Jardinería- Limpieza
 - Mantenimiento general de las instalaciones 
INFORMACIÓ CAMPS D’ESTIU SKATE AGORA

Victor: 609 159 469 - victor@lateral-thinking.net

Les cadets del Rem Badalona assoleixen la victòria

El passat diumenge va tenir lloc 
a Torredembarra, la segona re-
gata de la 14a Lliga Catalana de 
Llagut, on es van veure obligats 
a fer les finals amb mode cro-
nometrat a causa d’uns proble-
mes amb les boies del camp de 
regates. Pel que fa la represen-
tació badalonina, destacar la 
victòria de les cadets del Club 
Rem Badalona amb un temps de Foto: Club Rem Badalona

2 minuts i 59 segons, i que ja 
acumulen 20 punts en la classi-
ficació general. També remarcar 
el segon lloc dels veterans del 
Club Natació Badalona i de les 
veteranes del Club Natació Ba-
dalona, per davant del Rem Ba-
dalona, que van quedar terceres. 
D’altra banda, les juvenils del 
Nàutic Bétulo també van obtenir 
un bon resultat assolint el segon 

lloc, mentre que els juvenils del 
Natació Badalona van ocupar el 
segon podi. I finalment, ressaltar 
l’excel·lent resultat del Rem Ba-
dalona en obtenir el tercer millor 
temps amb 8 minuts i 23 segons 
en la final B, que va ser de riva-
litat badalonina, ja que en segon 
lloc va quedar el Natació Badalo-
na (8:27), seguit del Rem Xon’s 
(8:35) i del Nàutic Bétulo (9:33).

Toni Santiago - redaccio@diaridebadalona.compoliesportiu

Uns 150 entrenadors van assistir al clínic Aíto#50 al pavelló on va debutar el tècnic

La samarreta del Cotonificio va ser 
la triada per Aíto Garcia Reneses 
per impartir el clínic AÍto#50 a 
La Plana, tot un reconeixement a 
l’equip on va néixer i créixer com 
a entrenador. Dels seus inicis a 
Badalona, en guarda un gran re-
cord: “els anys amb el Círcol van 
ser inoblidables, ens ho va passar 
molt bé. Malauradament no hi va 
haver viabilitat econòmica per 
continuar, però si hi hagués hagut, 
potser encara estaria entrenant al 
Círcol”. Coincidint amb el 75è 
aniversari de l’entitat, l’escenari 
triat no podia ser un altre que La 
Plana. I tot i que fa molt temps que 
no se l’ha vist impartint clínics, 
aquesta vegada no s’hi va poder 
resitir.
40 anys després el tècnic va tornar 
als seus orígens per impartir dues 
classes magistrals a entrenadors 
en formació. Uns 150 assistents 

Aíto celebra els seus 50 anys 
a les banquetes amb un clínic a La Plana

van escoltar atentament les seves 
explicacions centrades en dues 
sessions, “El joc en transició en 
funció de les característiques del 
jugador” i “L’evolució de l’equip i 
dels jugadors al llarg de la tempo-
rada”. Després d’anys d’absència 
en aquest tipus d’esdeveniments, 

la seva presència en un clínic 
d’aquestes característiques vol ser 
una mostra d’agraïment “a l’ACB 
pel reconeixements extraordinari 
que m’ha fet aquest any, amb mol-
ta gent implicada, i aquest clínic 
és la cirereta. És una manera d’in-
tentar tornar tot el que jo he gaudit 

Aíto García Reneses a La Plana  / Foto: ACB

aquests 50 anys i que ho puguin 
aprofitar les noves generacions 
d’entrenadors. Estic molt satisfet 
de com ha anat tot”.  

Un tècnic innovador
El clínic a La Plana va ser la cul-
minació d’un curs online amb 20 
lliçons en vídeo dissenyades pe 
propi Aíto, en el que han partici-
pat 260 entrenadors. “Hi hagut 
un gran treball de muntatge per 
adequar el vídeo a les lliçons i 
estic molt agraït a tots els que hi 
han participat. De moment, les 
impressions que estem rebent són 
molt bones”. Sempre se l’ha titllat 
d’innovador i aquesta n’és una 
prova més. Al clínic també van 
participar altres tècnics de qualitat 
com Carles Duran, Diego Ocam-
po o Sito Alonso pel que “sempre 
és molt gratificant tot el que sigui 
col.laborar amb l’Aíto i formar una 

petita part de la seva gran his-
tòria”. Els entrenadors van poder 
assistir a 8 sessions de diferents 
temàtiques com la planificació, 
la tecnificació, situacions d’atac i 
situacions de defensa. 

Obert a totes les opcions 
Després de posar punt i final al 
seu últim projecte al Gran Canaria, 
Aíto Garcia Reneses encara no ha 
decidit què farà a partir d’ara. “Es-
tic obert a totes les possibilitats, 
fins i tot prendre’m un any sabàtic 
si cap proposta em convenç. He 
tingut converses però cap pro-
posta en ferm. Quan tingui una 
proposta en ferm i sigui viable, 
llavors em plantejaré si em ve de 
gust acceptar-la”. De moment, tot 
i els rumors que el col.loquen de 
nou a la banqueta del FC Barce-
lona, assegura no té cap proposta 
oficial. 

El badaloní serà el primer entrenador espanyol que s’asseurà en una banqueta de la NBA

La temporada vinent, la NBA 
comptarà amb el primer tècnic 
català de la història exercint el rol 
d’entrenador ajudant dins d’una 
franquícia. Aquesta fita històrica 
l’ha aconseguit un badaloní: Jordi 
Fernández. El tècnic de 33 anys ha 
brillat al llarg de les dues últimes 
temporades dirigint l’equip vinculat 
dels Cavaliers, els Canton Charge. 
A Ohio, l’entrenador de Badalona 
ha aconseguit trencar el rècord de 
victòries de la franquícia i va dur-
la fins al play-off de la D-League 
durant dos anys seguits. Aquests 
excel·lents resultats han provocat 
que Fernández agafi cartell dins del 
mercat nord-americà, sobretot per 
la seva capacitat de fer millorar els 
jugadors amb projecció de futur. 
Després de set anys treballant amb 
constància a Cleveland, al badalo-
ní li arriba l’oportunitat de la seva 
vida: seure en una banqueta de la 

Jordi Fernández 
serà tècnic ajudant a Denver

Jordi Fernández fitxa pels Nuggets / NBA

NBA al costat d’un antic conegut. 
Mike Malone, entrenador dels Nu-
ggets i company de Jordi Fernán-
dez a Cleveland en l’època de Mike 
Brown, compta amb el badaloní 
per ser entrenador assistent a Den-
ver l’any vinent. La marxa de Chris 
Fleming als Brooklyn Nets ha pro-
vocat que Micah Nori assumeixi el 
càrrec de primer assistent, escenari 
que deixa una plaça lliure per Jordi 
Fernández. 

Camí ple de treball i esforç
El desembarc del tècnic badaloní 
a Denver ve donat per una trajec-
tòria anterior carregada de treball, 
sacrifici i ambició personal. Cal re-
cordar que Jordi Fernández va co-
mençar a emigrar als Estats Units 
per treballar i formar-se el 2007. 
Fins al 2009, Fernández va treballar 
tots els estius per l’empresa Impact 
Basketball, amb seu a Las Vegas. 

Aquesta companyia, especialitzada 
en tecnificació i entrenament indi-
vidual de jugadors, li va permetre 
compartir pista amb estrelles de la 
NBA com Chauncey Billups i Kevin 
Garnett. Precisament a Las Vegas 
va ser on Jordi Fernández podria 
conèixer Mike Brown, aleshores 
primer entrenador dels Cleveland 
Cavaliers. A Brown li va cridar 
l’atenció la forma de treballar del 
badaloní i, després de començar 
una relació personal, li va oferir un 
lloc dins del seu cos tècnic per la 
temporada 2009-2010. Des d’ales-
hores, Jordi Fernández alternaria 
múltiples funcions dins l’organit-
zació dels Cavaliers, destacant so-
bretot en la faceta de development 
coach. Ara, el seu fitxatge pels Nu-
ggets suposa una fita memorable. 
Badalona, bressol del bàsquet a 
Espanya, segueix obrint camí a la 
NBA. 
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Arrenca una nova edició 
de les Nits al Port
Amb havaneres, cultura popular i un concert

Foto: Marina Badalona

La primera nit del festival “Les 
Nits al Port” obre amb la cultura 
popular catalana, i divendres, 8 de 
juliol, estrena aquest festival d’es-
tiu el grup d’havaneres Port Vell, 
a les 22.00h, l’horari d’inici de 
totes les nits del programa. A les 

23.00, després d’un petit descans, 
prendrà relleu a l’escenari l’Esbart 
Joaquim Ruyra de Blanes, una for-
mació amb molta trajectòria que 
estrena la fòrmula del festival de 
Badalona d’incloure en la progra-
mació formacions convidades. A 

banda de la seva qualitat, aquesta 
grup ha estat triat pel seu marcat 
caràcter mediterrani. L’esbart ha 
recorregut tots els Països Cata-
lans, així com bona part d’Europa 
i el continent Americà.  L’endemà, 
dissabte 9 de juliol, el festival de-
dica la nit a homenatjar la veu, i ho 
fa amb l’espectacle “Ulises” de la 
formació “Wimen”, un grup amb 
molta qualitat vocal que neix del 
gospel i de la seva força vital, com 
ho van demostrar en la seva par-
ticipació en la darrera edició del 
concurs televisiu Oh Happy Day. 
La formació, liderada per la bada-
lonina Sònia Moreno, actua a la 
ciutat acompanyada d’un conjunt 
instrumental i ofereix “Ulises”, 
una producció escènica conduïda 
per les set veus femenines amb re-
corregut per temes d’Eric Clapton, 
Sting...i evidentment, el “Medite-
rrani” de Serrat. 

  + notícies

Casal d’estiu a l’estil romà al Museu de Badalona
El Museu de Badalona ha viscut aquesta setmana la primera part 
del Casal d’Estiu, que tindrà fins al 15 de juliol, de dilluns a dijous 
de 9 a 13.30h i els divendres, de 9 a 17h.
Com cada any, els museu proposa als més petits gaudir del temps 
lliure mentre descobreixen i experimenten la historia clàssica. 
Guiats per antics guerrers i personatges romans, podran deco-

rar cases, fer-se vestits d’èpo-
ca, escriure en llatí o conèixer 
receptes de cuida. Els nens i 
nenes jugaran com ho feien 
els seus homòlegs 2.000 anys 
enrere.

Aspanin recorda el seu mig 
segle d’història 
Aquest dijous, 30 de juny, es va 
inaugurar al Museu de Bada-
lona, l’exposició ‘Els diferents: 
nosaltres i vosaltres’ amb motiu 
del 50è aniversari d’Aspanin, 
l’associació pro persones amb discapacitat intel·lectual i les seves 
famílies. La mostra està dividida en tres blocs: el paper que ha tin-
gut Aspanin durant aquestes cinc dècades; l’evolució de la societat 
de com ha entès la discapacitat, i un recull de més d’una vintena 
de fotografies de persones amb disminucions intel·lectuals, acom-
panyades de narracions de familiars i voluntaris que treballen en 
aquesta entitat. Per exemple, trobem paraules de Ernesto Puerto, 
el primer president de la Federación Española de Asociaciones pro 
Subnormales, o de Pere Sabater, membre fundador d’Aspanin, que 
recorda com en els anys 60 hi havia moltes famílies que negaven 
l’evidència de tenir un fill amb discapacitat intel·lectual.
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